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بالاتر از درک لانسفورد و پایین تر از 
سامسون داوودا

بازهم شوک لحظه آخری: چوپان 
نایب قهرمان شد!

متوالی  سال  دومین  برای  چوپان  هادی 
قهرمانی  عنوان  ناباوری  عین  در  نتوانست 

مسترالمپیا را کسب کند.
نظر  به  اینکه  با  سه،  ورزش  گزارش  به 
هادی  قهرمانی  آماده  چیز  همه  می رسید 
چوپان در مسترالمپیای 2024 است، اما گرگ 
ایرانی این بار بعد از سامسون داوودا به عنوان 

نایب قهرمانی دسته اوپن رسید.
چوپان که قهرمان سال 2022 مسترالمپیا به 
حساب می آید، تصور می کرد که رقابت اصلی 
خود را بار دیگر با درک لانسفورد، قهرمان سال 
2023 این رقابت ها خواهد داشت، اما شرایط 
ملقب  داوودا  سامسون  آمدن  استیج  روی  با 
به شیر نیجریه ای به شکل دیگری پیش رفت. 
از آمادگی  بامداد شنبه بود که کارشناسان 
اخیر  سال های  در  که  داوودا  سامسون  بدنی 
خورده،  شکست  چوپان  هادی  مقابل  بارها 
مدعیان  جزء  را  او  و  بودند  شده  شگفت زده 
ترتیب  بدین  کردند.  معرفی  امسال  قهرمانی 
مثلث  به  درک  و  هادی  بین  قهرمانی  دوئل 

قهرمانی با حضور سامسون تبدیل شده بود.
بدنی سامسون  آمادگی  نما می توان  این   از 
کرد؛  مقایسه  فینال  روز  در  را  چوپان  و 
را  ایرانی  گرگ  خیلی ها  شاید  که  مقایسه ای 

برنده آن بدانند!
اما در فینال بامداد امروز تغییرات محسوسی 
درک  حتی  و  چوپان  هادی  بدنی  آمادگی  در 
بدنی  با  ایرانی  آمد. گرگ  به وجود  لانسفورد 
مقدماتی  مرحله  از  آماده تر  و  کات تر  بسیار 
روی استیج رفت و همانطور که در کنفرانس 
و  حرف  نمی خواست  بود  گفته  مطبوعاتی 

حدیثی برای قهرمانی اش باقی بماند.
بعد از ساعت ها انتظار و در حالی که اعلام 
نتایج هم بسیار طولانی شده بود، بالاخره 10 
آمدند.  اوپن روی استیج  برتر دسته  ورزشکار 
مسترالمپیا  مسئولان  توسط  بزرگ  سورپرایز 
اعلام شد که جایزه نفر اول امسال به 600 هزار 
دلار و جایزه نفر دوم به 250 هزار دلار افزایش 
پیدا کرده است. در حالی که سال قبل جایزه 

قهرمان 400 هزار دلار بود.
اندرو جک که به گفته خیلی از کارشناسان 
در  باشد،  امسال  شگفتی ساز  می توانست 
واتر  فیت  مارتین  و  گرفت  قرار  پنجم  جایگاه 
هم چهارم شد. با اعلام نام درک لانسفورد به 
عنوان نفر سوم خیلی ها تصور کردند کار برای 
قهرمانی هادی چوپان تمام شده چون قهرمان 
سال قبل این رویداد در رده سوم قرار گرفته 

است.
بعد  بدنی  آمادگی  اين  با  داوودا  سامسون 
از چند سال ماندن پشت سد هادی چوپان و 

درک لانسفورد فاتح المپیا شد.
مشهور  مجری  شگفتی  کمال  در  اما 
مسترالمپیا بار دیگر ایرانی ها و هادی چوپان را 
شوکه کرد و این بار سامسون داوودا نیجریه ای 
را به عنوان قهرمان مسترالمپیا و هادی چوپان 
را به عنوان نایب قهرمان معرفی کرد. البته که 
رفتار چوپان مثل سال قبل نبود و او حریفش 
داوودا  به  را  قهرمانی  و  گرفت  آغوش  در  را 

تبریک گفت. 
بدین ترتیب داوودا برای نخستین بار قهرمان 
و  رسید  ساندو  به  دستش  و  مسترالمپیا شد 
بعد  متوالی  سال  دومین  برای  چوپان  هادی 
از قهرمانی اش به عنوان دومی دست یافت و 

جایزه 250 هزار دلاری را از آن خود کرد.
رده بندی پایانی دسته اوپن مسترالمپیا به شرح 

زیر است:
1- سامسون داوودا

2- هادی چوپان
3- درک لانسفورد

4- مارتین فیت واتر
5- اندرو جک

وزیر ورزش و جوانان:
تغییرات مدیریتی عجولانه نخواهیم 

داشت

تاکنون  اینکه  با  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
تغییری در حوزه های مدیریتی نداشتیم اما کارمان 
آینده  در  و  می رود  جلو  قوت  با  ورزش  در حوزه 

تغییرات را اعلام خواهیم کرد.
در  جوانان  و  ورزش  وزیر  مالی  دنیا  احمد 
گفت وگو با خبرنگار مهر، در خصوص عدم تغییر 
ماه  دو  در  جوانان  و  ورزش  وزارت  معاونت های 
ابتدایی دولت جدید، گفت: قطعاً تغییر در سطح 
معاونت ها و مدیران وزارت ورزش و جوانان خواهیم 
داشت، اما تغییری را می خواهیم که با حساب و 
کتاب بوده و عجولانه نباشد. در عین حال شرایط 

احراز فردی را که می خواهیم، وجود داشته باشد.
فعلاً  که  از دوستانی  برخی  احتمالاً  افزود:  وی 
هستند، شرایط لازم را داشته باشند و شاید حفظ 
شوند که البته این امر توصیه آقای رئیس جمهور 
است، اما نفر جایگزین شده باید حتماً از شخص 

قبلی بهتر باشد.
دنیا مالی با تاکید بر اینکه در حوزه های مدیریت 
تجربه های زیادی دارد، تاکید کرد: با اینکه تاکنون 
تغییری در حوزه های مدیریتی نداشتیم اما کارمان 
در حوزه ورزش با قوت جلو می رود و به حرکت 
خود ادامه می دهد؛ در عین حال در آینده تغییرات 

را اعلام خواهیم کرد.
در  سوالی  به  پاسخ  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 
خصوص برنامه های دولت برای سرمایه گذاری در 
از  یکی  کرد:  اظهار  المپیکی،  مدال آور  رشته های 
آسیب های جدی ما در حوزه مدال آوری اتکا داشتن 
به دو تا سه رشته ورزشی است. به صورتی که در 
سنوات گذشته و در المپیک های مختلف سه رشته 
را  تکواندو  و  وزنه برداری  کشتی،  مدال آور  خاص 
داریم که البته تکواندو در سه دهه گذشته به جمع 

مدال آوران ما اضافه شده است.
باید کاری اساسی در رشته های پر مدال انجام 

دهیم
دنیا مالی با تاکید بر لزوم کاهش آسیب پذیری 
کشور در وابستگی به چند رشته در کسب مدال، 
اذعان کرد: برای آنکه بتوانیم آسیب پذیری خود را 
در این حوزه کاهش داده و ظرفیت خود را افزایش 
دهیم، قطعاً باید به رشته های پر مدال توجه ویژه ای 

کنیم.
ورزش های  در خصوص  جوانان  و  ورزش  وزیر 
پر مدال، عنوان کرد: بنده در حال راه اندازی ستاد 
به  ویژه ای  توجه  و  هستم  مدال  پر  ورزش های 
رشته های دوومیدانی، تیر و کمان، تیر اندازی و 
شنا خواهم داشت. در هر صورت باید کاری اساسی 
در این حوزه انجام دهیم که من آن را شروع کردم و 

قطعاً به آن اعتقاد دارم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به خاطرات تلخ 
المپیک 200۸ پکن چین، یادآور شد: در المپیک 
200۸ پکن در چین، کاروان ورزشی کشورمان کلاً 
یک مدال طلا در تکواندو و یک مدال برنز در کشتی 
به دست آورد، لذا از همان موقع این بحث وجود 
داشت که باید برای این مسئله آسیب شناسی کنیم 
و باید به رشته های پر مدال توجه ویژه ای داشته 

باشیم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به رشته پر مدال 
دو و میدانی ادامه داد: به عنوان مثال در رشته 
دوومیدانی بالای 160 تا 165 مدال دارد. بنابراین 
چه در موضوع پرش ها، چه در دوهای سرعتی و 
استقامتی و چه در پرتاب ها، در حال ایجاد شرایط 
ویژه ای در دوومیدانی هستیم. ضمن آنکه در حال 
قهرمانان  از  دوومیدانی  فدراسیون  رئیس  حاضر 
المپیک است و از او حمایت های ویژه ای خواهیم 

داشت.
آسیایی 2026  بازی های  به  اشاره  با  مالی  دنیا 
ناگویای ژاپن، خاطرنشان کرد: در کنار دوومیدانی 
از رشته های دیگر توقع داریم با یک برنامه ریزی 
منسجم، برای دو سال دیگر و در بازی های آسیایی 

ناگویای ژاپن که در پیش داریم، ]آماده شوند.[
آخرین دوره  به  اشاره  با  و جوانان  وزیر ورزش 
بازی های آسیایی در 2022، متذکر شد: در آخرین 
بازی های آسیایی در هانگژو چین، تنها 13  دوره 
مدال طلا دریافت کردیم، این در حالی است که در 
بازی های آسیایی 2010 گوانگژو 20 مدال طلا گرفته 
بودیم، لذا باید این ظرفیت را افزایش دهیم تا هم 
رتبه خود را در رده بندی کلی مدال ها بالا ببریم و 
هم تعداد مدال های خود خصوصاً مدال های طلا 

را افزایش دهیم.

پرونده هفته هفتم لیگ برتر بیست وچهارم بسته 
فرا  به دلیل  باشگاهی  بازی های  یکبار دیگر  و  شد 
رسیدن فیفادی و بازی های تیم ملی در مرحله نهایی 

انتخابی جام جهانی 2026 تعطیل شده است.
به گزارش ورزشی، بد نیست در این وقفه چند 
روزه کمی مکث کنیم و آنچه پشت سرگذاشتیم را 
مرور کنیم. لیگ برتر جاری از 25 مرداد آغاز شد 
و آخرین بازی هفته هفتم میان تراکتور و فولاد 15 
مهر برگزار شد. به عبارتی در 52 روز سپری شده 
اقسام  و  انواع  شاهد  بیست وچهارم،  برتر  لیگ  از 
حواشی و جنجال بوده ایم. آنقدر هم متنوع بوده که 
موضوعات آن تکراری نشود! گرچه در بین آنها چند 
اتفاق وجود داشته که روز ها و هفته ها جزو مباحث 

داغ فوتبال مان بوده و البته همچنان هست.
بیایید کمی به عقب تر برگردیم؛ پیش از آغاز لیگ 
برتر بیست وچهارم؛ تعدادی از حواشی از همان موقع 
کلید خورد که شائبه ها در خصوص صدور یا عدم 
صدور مجوز و تأییدیه)!( برای یحیی گل محمدی 
و سیدحسین حسینی، از آن جمله بود. ماجرا های 
سقف بودجه به خصوص برای چهار تیم آسیایی هم 
جزو مواردی بود که بار ها حاشیه ساز شد و در نهایت 
فدراسیون مدتی پس از شروع لیگ، آنچه خود بر 
آن اصرار داشت را زیر پا گذاشت تا جنجال جدیدی 

شکل بگیرد.
فراموش نکنیم که در این مقطع، موضوع پرونده 
»فساد در فوتبال« هم وجود داشت که پس از مدتی 
هیاهو و اخبار پر سروصدا، حالا همه منتظر صدور 

قرار بازداشت و ارسال پرونده به دادگاه هستند.
اپیزود 1؛ چهره زشت فوتبال

لیگ برتر بیست وچهارم در یکی از آشفته ترین و 
آغاز شد. وضعیت  خود  ادوار  شرایط  عجیب ترین 
دوشی  به  خانه  افتضاح،  چمن های  و  استادیوم ها 
به  را  استقلال  و  پرسپولیس  مانند  بزرگ  تیم های 
همراه داشت و البته آنقدر حاشیه ساز شد که دیگر 
همه از کم و کیف آن مطلع هستند. در این بین حتی 
دربی 104 پایتخت هم در یکی از معدود موارد تاریخ 
خود، خارج از تهران و در اراک برگزار شد. آن هم در 

حضور تنها ۸ هزار هوادار.
اپیزود 2؛ VAR با تبعیض و کلی ابهام

مختلف  مسئولان  مستمر  وعده  از  سال ها 
فدراسیون فوتبال گذشت تا بالاخره تکنولوژی کمک 
داور ویدیویی )VAR( وارد فوتبال مان شد. اما تعداد 
ناکافی و ایرادات فنی و سخت افزاری باعث شده با 
وجود گذشت ۷ هفته از لیگ، کمتر کسی از این 
موضوع رضایت داشته باشد و فعلاً در همان حد 
»کاچی به از هیچی« باقی بماند. در همین بازی 
اخیر استقلال و هوادار یکی از مهم ترین صحنه های 
بازی که مربوط به خطای پنالتی بود، VAR نتوانست 
کمکی به داور و تصمیم درست او داشته باشد، چون 
نداشت.  وجود  واضحی  تصاویر  و  ناکافی  دوربین 
نمونه های مشابهی از این دست موارد در هفته های 
سپری شده از لیگ وجود دارد که باعث شده هر 

هفته شاهد چند اعتراض و بعضاً جنجال باشیم.
اپیزود 3؛ سونامی حواشی در استقلال

پربیراه نیست اگر بگوییم میلیون ها هوادار استقلال 
از شرایط موجود در این باشگاه، خسته و سردرگم 
هستند. در همین چند ماه اخیر، بخش آبی پایتخت 
و  ناامیدکننده دست  و خبر های  با حواشی  آنقدر 

پنجه نرم کرده که اشاره به چند مورد آن کافی است. 
کشمکش مستمر و بی پایان نکونام و مدیران باشگاه، 
فسخ های عجیب قرارداد و امضای دوباره از جمله 
مهرداد محمدی، دلخوری کوین یامگا از بی مهری 
باشگاه و نکونام و در نهایت جدایی از تیم و البته 
تصویری از تتوی آرمین سهرابیان که واکنش برانگیز 
شد و مهدی تاج آن را نمایی از »شیطان« توصیف 
شخصی اش  صفحه  در  سهرابیان  هم  امروز  کرد! 
از هواداران خداحافظی کرد و نوشت: »دوره زمانه 

نامردهاست و با دلی پرُ استقلال را ترک می کند.«
اپیزود 4؛ پرسپولیس و بیرانوند رکورد شکایت علیه 

هم را شکستند
ماجرای پرسپولیس و بیرانوند جزو مواردی است 
که پیش از شروع لیگ آغاز شد و البته همچنان 
از  تراکتور  باشگاه  رسمی  رونمایی  دارد.  ادامه  هم 
پرسپولیس  شکایت های  سلسله  شروع  بیرانوند، 
و دروازه بان شماره یک تیم ملی علیه یکدیگر بود. 
باشگاه پرسپولیس فسخ یکطرفه قرارداد توسط بیرو 
را غیرقانونی دانست و ماه ها گذشت و طرفین بار ها 
موضع رسمی و قانونی علیه هم گرفتند و حالا هم که 
بالاخره رأی توسط کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
فوتبال صادر شده، حکم 4 ماه محرومیت تعلیقی، 
جنجال ساز شده است. در ادامه هم که بیرانوند در 
اظهارنظری عجیب، مدعی پرداخت 5 میلیارد تومان 
شیرینی )رشوه( به عضو هیئت مدیره باشگاه شد تا 

دعوای طرفین وارد فاز جدیدی شود.
اپیزود 5؛ ضرب و شتم هواداران توسط لیدر ها

تیم ملی در اولین بازی خود در دور سوم مرحله 
فولادشهر  ورزشگاه  در  جهانی 2026  جام  انتخابی 

اصفهان به مصاف تیم ملی قرقیزستان رفت و تک 
گل مهدی طارمی، زمینه ساز پیروزی ملی پوشان شد. 
این دیدار با حواشی و جنجال کم نظیری هماره شد. 
هواداران در دقایق پایانی به عملکرد فنی تیم اعتراض 
کردند و علیه امیر قلعه نویی شعار سر دادند. در عین 
ناباوری مورد ضرب و شتم لیدر های تیم ملی قرار 
گرفتند و در نشست خبری بعد از بازی هم مهدی 
طارمی بی خبر از اتفاقات روی سکوها، واکنشی تند 
و غیرمنتظره داشت. گرچه وقتی مشخص شد شعار 
»بی شرف« هواداران خطاب به لیدر هایی بوده که 
اقدام به ضرب و شتم هواداران کرده اند، نه طارمی و 
نه هیچ مقام و مسئولی از تیم ملی و فدراسیون، از 

هواداران و مردم دلجویی نکرد.
اپیزود 6؛ فوتبال عزادار شد

فوتبال  اتفاقات  تلخ ترین  از  یکی  چهارم  هفته 
دیدار  جریان  در  بودیم.  شاهد  را  باشگاهی مان 
اتفاقی  فولادشهر  ورزشگاه  در  ملوان  و  سپاهان 
ناخوشایند رخ داد و هوادار ملوان که برای تماشای 
جانش  بود  رفته  اصفهان  به  محبوبش  تیم  دیدار 
را از دست داد. جنجالی بزرگ به راه افتاد و همه 
دنبال مقصر بودند و هیچکس هم قصور و کوتاهی 
را قبول نداشت. در هر حال متأسفانه یک انسان که 
دچار عارضه قلبی شده بود، دیگر هیچگاه به زندگی 
اقدام  ورزشگاه،  پزشک  نبود  چند  هر  بازنگشت. 
دیرهنگام برای انتقال به بیمارستان با آمبولانس و 
احیا، جزو عوامل مؤثر  و  نبود دستگاه های شوک 
عنوان شد و در ادامه کمیته انضباطی، داوود رفعتی، 
ناظر این دیدار را 4 ماه محروم کرد. البته در اختیار 
قرار ندادن آمبولانس و تجهیزات پزشکی، چند روز 

بعد در تهران هم تکرار شد؛ جایی که حین برگزاری 
نشست خبری و تمرین پیش از بازی استقلال و 
الغرافه در ورزشگاه شهدای شهر قدس آتش سوزی 
اما  شدند،  سوختگی  دچار  کارگر  دو  داد،  رخ 

آمبولانس برای انتقال آنها هیچ اقدامی نکرد.
اپیزود ۷؛ پیرمرد پرحاشیه، پیشکسوت جنجالی

همانطور که در ابتدای مطلب اشاره شد، در همین 
مدت نسبتاً کوتاه سپری شده از شروع لیگ برتر 
بیست وچهارم، آنقدر حواشی و جنجال های مختلف 
و متنوعی وجود داشته که مسائل تکراری نشود! از 
این دست موارد می توان به دو موضوع اشاره کرد. 
یکی از آنها پیرمرد اصفهانی بود که فصل گذشته در 
جمع هواداران سپاهان در ورزشگاه آزادی، اظهارات 
توهین آمیزی نسبت به زنان پرسپولیسی داشت و 
بعد از آن، این هوادار به 10 سال محرومیت از ورود 
به ورزشگاه ها محکوم شد. اما در کنار اتفاق تلخ و 
ناگوار درگذشت مرتضی خائفی، هوادار سال خورده 
تیم ملوان در بازی برابر سپاهان، اتفاق غیرمنتظره 
دیگر، حضور نصرالله گرگزن، هوادار جنجالی تیم 
که  بود  اصفهان  فولادشهر  ورزشگاه  در  سپاهان 
انتشار ویدیو هایی از حضور او در ورزشگاه، موجی از 
انتقادات را در فضای رسانه ای و البته فضای مجازی 
به دنبال داشت. مورد دیگر که فعلا فقط می توان 
به آن اشاره کوتاهی داشت، اظهارنظر جنجالی اخیر 
محمود فکری است. کاپیتان سال های دور استقلال 
و مربی فعلی فوتبال به مدیران این باشگاه توصیه 
انتخاب  استقلال  برای  همجنسگرا  مربی  که  کرد 
نکنند. اظهارنظری عجیب و باورنکردنی که موجب 

جنجال جدیدی در فوتبال مان شد.

پدیده 14 ساله تنیس روی میز ایران گفت: برد من مقابل قهرمان 
جهان و المپیک یکی از بزرگترین موفقیت های تاریخ ورزش ایران 

است که به لطف خدا رقم خورد.
بنیامین فرجی در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به اینکه از پنج سالگی 
به رشته تنیس روی میز روی آورده، اظهار داشت: پدرم قبلا عضو 
تیم ملی بود و بیشترین نقش را در علاقه و فعالیت من به تنیس 
روی میز داشت. اولین ایرانی هستم که در رده سنی نوجوانان بالاتر 
از چین، ژاپن، کره جنوبی و چین تایپه قرار گرفتم و قهرمان جهان 
شدم. خیلی از این موضوع خوشالم که در این رده نفر اول جهان 

هستم.
وی درباره شکست قهرمان جهان و المپیک در مسابقات قهرمانی 
آسیا، عنوان کرد: پیروزی مقابل قهرمان جهان و المپیک کار تاریخی 
بود که انجام دادم. به خاطر پیروزی مقابل قهرمان چینی خیلی 
خوشحالم. در راه رسیدن به این هدف بی نظیر از پدر و مادرم تا 
بزرگسالان  و  نوجوانان  ملی  تیم های  مربیان  فدراسیون،  رییس 
کمک کردند و از احسانی مهر، خلیلی نیا و رییس هیات تهران 
و اعضای تیم های ملی تشکر می کنم که در کنارم بودند و به من 

یاری رساندند.
این مدت حریف  ایران عنوان کرد: در  میز  تنیس روی  پدیده 
تمرینی من پدرم بود و مردم ایران و خبرنگاران هم واقعا به من 
انگیزه و روحیه می دادند. همه آنها در موفقیت من اثرگذار بودند. 
برد قهرمان جهان و المپیک در رشته پینگ پنگ برای ایرانی ها به ویژه 

یک نوجوان 14 ساله یک کار نشدنی بود و من با حمایت و کمک 
همه توانستم به این برد تاریخی برسم.

وی ادامه داد: من هر روز دو جلسه تمرین و بدنسازی دارم و 
خیلی سخت تمرین می کنم. ابتدا که فعالیتم را در تنیس روی میز 
آغاز کردم و در مسابقات مختلف بازی کردم، کسانی که من را 
نمی شناختند فکر می کردند که راحت می بازم زیرا من یک نوجوان 
هستم. زمانی که مسابقه ای را بردم بازم کسی باورش نمی شد که 

به برد رسیدم.
فرجی در پاسخ به این پرسش که حریف چینی پس از شکست 
چه واکنشی نشان داد، خاطرنشان کرد: این برد من یکی از بزرگترین 
موفقیت های تاریخ ورزش ایران است که به لطف خدا رقم خورد. 
به همین دلیل حریفم شوکه شده بود و باورش نمی شد. او بعد از 
باخت با من خیلی رفتار شایسته و بزرگ منشانه ای داشت. نه تنها 
وی بلکه مربی و هم تیمی هایش چنین رفتار محترمانه ای داشتند 

زیرا همه آنها عنوان دار جهان و المپیک هستند.
ملی پوش تنیس روی میز ایران اضافه کرد: بعد از این برد نگاه ها 
به من خیلی تغییر کرد و امیدوارم بتوانم در آینده طلای نوجوانان 
و جوانان جهان و المپیک و بعد از آن طلای المپیک 2032 استرالیا 
کسب کنم و باعث افتخار خودم، خانوادم، کشورم و مردم ایران 
باشم زیرا همه بسیار به من روحیه می دهند و حمایتم می کنند. 
همچنین از خبرگزاری ایرنا هم خیلی تشکر می کنم که حمایتم کرد 
و بازتاب شایسته ای از برد تاریخی من مقابل قهرمان جهان داشت.

7 اپیزود حاشیه برانگیز در 7 هفته لیگ!

کلی جنجال و کمی هم فوتبال
وقفه مسابقات لیگ برتر به دلیل بازی های تیم ملی در انتخابی جام جهانی، فرصت مناسبی است تا بررسی کنیم که در ۷ هفته سپری شده از لیگ بیست 

و چهارم، فوتبال مان چه شرایطی داشته است.

یکی از بزرگترین موفقیت های تاریخ ورزش ایران را رقم زدمپدیده 14 ساله تنیس روی میز ایران:

چندی 
قبل اعلام 

کاندیداتوری 
علیرضا دبیر 

برای انتخابات 
هیئت رئیسه 

اتحادیه جهانی 
سر از یکی 
از صفحات 

اینستاگرامی 
درآورد؛ بعد از 
آن هم نوشته 

شد که او از این 
کاندیداتوری 

کناره گیری 
کرده است

یا حتی  و  روتین در کشتی  فعالیت  به  رغبتی  و  که میل  حمید سوریان 
غیرروتین در اتحادیه جهانی نداشت، از شرکت در انتخابات انصراف داد و 
این بار دو ماه پس از انصراف علیرضا دبیر، تازه خبر کاندیداتوری و سپس 

انصرافش رسانه  ای شده است.
رسول خادم پس از آنکه تصمیم گرفت از ریاست فدراسیون کشتی استعفا 
دهد، از عضویت در هیئت رئیسه اتحادیه جهانی هم کناره گیری کرد. چیزی 

که انتقاد بسیاری را به همراه داشت.
به گزارش تابناک، او با هزینه زیاد و ارتباطات گسترده و سرمایه گذاری 
به   UWW در  ایران  کشتی  برای  مهم  کرسی  یک  بود  توانسته  ساله  چند 
دست آورد، یک کرسی ارزشمند که بعد از آن هرگز حتی نتوانستیم به آن 
این بود که وقتی در رأس فدراسیون کشتی  نزدیک هم شویم. دیدگاهش 
ایران نیست و عملاً نمی تواند اهداف مد نظر خود در داخل کشتی کشور را 
پیش ببرد، حضورش در اتحادیه جهانی کشتی هم فایده ای به حال کشتی 

ایران نخواهد داشت.
دوره  یک  از  پس  که  بود  دبیری  علیرضا  او،  استعفای  سرسخت  منتقد 
بلاتکلیفی و اداره کشتی با دو سرپرست )حمید بنی تمیم و بهروز نعمتی( 

بعد از استعفای رسول خادم؛ جایگزین او در فدراسیون کشتی شد.
دبیر هربار صحبت از اتحادیه جهانی و نداشتن کرسی به میان آمد، شدیداً 
به تصمیم رسول خادم اعتراض کرد که این کرسی برای کشتی ایران بوده، نه 
شخص و خادم که با سرمایه دولتی و غیردولتی توانسته بود رایزنی و لابی 

لازم را برای عضویت در این نهاد داشته باشد، نباید کرسی مهم کشتی ایران 
را از دست می داد.

بعد از آن، گزینه هایی برای جایگزینی با رسول خادم و البته شروع دوباره 
از نقطه صفر برای به دست آوردن کرسی در اتحادیه جهانی مطرح شدند، 
اما مشخصاً کار سختی در پیش بود و هر چه جلوتر می رفتیم، کار سخت تر 

هم به نظر می رسید.
و  جهانی  طلای  نشان   ۷ دارنده  بود.  سوریان  حمید  گزینه،  جدی ترین 
المپیک کشتی فرنگی که چهره ای محبوب و مشهور در دنیای کشتی محسوب 
می شود، اما اساساً محبوبیت و مشهور بودن فاکتورهای لازم برای به دست 
آوردن کرسی نبودند و نگاهی حتی گذرا به لیست افرادی که عضو هیئت 
رئیسه اتحادیه جهانی هستند نشان می دهد درصد کمی از آنها، از این دو 

فاکتور سود می برند.
لابی در سطوح بالا و حمایت همه جانبه دولت ها فاکتورهای مهم تری در 
این زمینه هستند، اما در مورد حمید سوریان پیش از این موضوعات، مسئله 
مهم این بود که او میل و رغبتی به حضور فعال و حتی نیمه فعال در کشتی 
با کشتی و دوستانش در کشتی  او، همین دورادور  باب میل  و  ندارد  هم 

ارتباط داشتن است.
سوریان حتی هیچ گاه در حد نایب رئیس فدراسیون کشتی هم در اتفاقات 
کشتی سهیم نبود تا اینکه در نهایت استعفای رسمی خود را ارائه کرد و حالا 

چند سالی است که کشتی نایب رئیس ندارد.

در  جایگزینی رسول خادم  برای  نام سوریان  که  روزی  از همان  بنابراین 
معرفی  یک  این  بود  مشخص  شد،  مطرح  جهانی  اتحادیه  رئیسه  هیئت 
نمایشی است و کار به سرانجام نخواهد رسید. سوریان پیش از انتخابات، 

رسماً اعلام کرد که از کاندیداتوری کناره گیری خواهد کرد.
در آن ایام نامی از عبدالمهدی نصیرزاده هم به عنوان یک گزینه خوب برای 
عضویت در اتحادیه جهانی مطرح بود! گزینه ای که جامعه کشتی قبولش 
نداشت و نمی خواست بیش از این در کشتی پست بگیرد، اما مقبول فدراسیون 
دبیر بود و بعد از چند سال همکاری با فدراسیون به عنوان رئیس سازمان لیگ، 
حتی زمانی که توانست ریاست فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام را به دست 

آورد، اما همچنان عضو هیئت رئیسه فدراسیون کشتی باقی ماند.
چندی قبل اعلام کاندیداتوری علیرضا دبیر برای انتخابات هیئت رئیسه 
اتحادیه جهانی سر از یکی از صفحات اینستاگرامی درآورد؛ بعد از آن هم 

نوشته شد که او از این کاندیداتوری کناره گیری کرده است.
حالا در آخرین اظهارنظر رسمی فدراسیونِ دبیر، ابراهیم مهربان دبیر و 
سخنگوی فدراسیونش می گوید که »دبیر قبل از بازی های المپیک نامزدی 
خود را برای حضور در این پست به اتحادیه اعلام کرد اما پس از المپیک 
ارسال  اتحادیه  به  را  انصراف خود  نامه  آمده،  به وجود  به شرایط  توجه  با 
کرد. برنامه این بود که رایزنی ها و لابی ها همزمان با بازی های المپیک در 
پاریس انجام شود اما به دلیل حساسیت بالای مسابقات، رئیس فدراسیون 
کشتی در کنار کشتی گیران و در سالن گرم مسابقات حضور داشت و فرصت 

نداشت که در جایگاه ویژه سالن و یا در دهکده حضور یابد تا مذاکرات خود 
را با رؤسای فدراسیون های کشتی سایر کشورها انجام دهد.«

البته که خود دبیر هم از قبل می دانست باتوجه به علاقه ای که به امور فنی 
کشتی داشته و در یک سال منتهی به المپیک، بسیار بیشتر از گذشته درگیر 
موضوعات فنی تیم ملی آزاد بوده، المپیک هرگز وقت خالی برای او در جهت 

مذاکره و لابی ایجاد نخواهد کرد.

رفت و برگشت بی فایده در لیست اتحادیه جهانی کشتی
از سوریان تا دبیر برای کرسی خادم


